
Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry Państwu. Na moim zegarku minęła godzina 16:00. Chciałem przywitać na początek 

wszystkich obecnych i sprawdzić obecność, więc pozwolicie Państwo, że odczytam nazwiska 

członków Komisji. Pan Marek Gołosz, czy jest z nami?  

Radny Marek Gołosz 

Dzień dobry, witam serdecznie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Pani Edyta Danielczyk. Pani Edyta Danielczyk. Nie słyszę. Pani Barbara Konieczna. Czy 

jest z nami Przewodnicząca Pani Barbara Konieczna?  

Radna Barbara Konieczna 

Przepraszam, nie włączyłam mikrofonu, dzień dobry, witam serdecznie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Pan Radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Dzień dobry, obecny. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Pani Anna Krzystyniak. 

Radna Patrycja Kosowska Pawłowicz 

Panie Przewodniczący, Ania właśnie mi napisała, że ma jakiś problem z łączeniem. Postaram się jej  

z linka przesłać, więc. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Radny Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Obecny. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

I Pani Radna Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Dzień dobry, jestem. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. Zapytam jeszcze, czy jest z nami Pani Edyta Danielczyk?  

Radna Edyta Danielczyk 

Tak, dzień dobry, witam serdecznie. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dzień dobry. I jeszcze raz Pani Radna Anna Krzystyniak. Dobrze. Otwieram posiedzenie Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. Chciałem przywitać Pana Prezydenta Macieja Gramatykę, dyrektorów 

jednostek, naczelników wydziałów, wszystkich gości. Na początek chciałem wprowadzić dwa nowe 

punkty do naszego porządku, to znaczy projekty uchwał. W punkcie siódmym projekt uchwały  

w sprawie zmiany uchwały numer 46/755/18 Rady Miasta Tychy z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie 

ustalenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w prowadzonych przez 

Miasto Tychy publicznych przedszkolach. Natomiast w punkcie ósmym chciałem wprowadzić projekt 

uchwały w sprawie utworzenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć oddziału przygotowawczego. To są 

dwa projekty uchwał, które zostały wczoraj przesłane Państwu Radnym i związane są z napływem do 

naszego miasta dzieci i młodzieży narodowości ukraińskiej, a tym samym z tym związane działania. 

Czy do zaproponowanego porządku obrad ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść jeszcze jakieś 

poprawki?  W takim razie ja mimo wszystko zapytam Państwa indywidualnie, kto z Państwa Radnych 

jest za przyjęciem uzupełnionego porządku obrad? Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Anna Krzystyniak, dostałem informację, że jakiś problem. Nie wiem czy jest Pani Anna z nami. 

Pan Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Aleksandra Pabian. 
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Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja również jestem za. W takim razie jednogłośnie przyjęliśmy uzupełniony porządek obrad. W punkcie 

trzecim porządku mamy przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu w dniu 18 

stycznia 2022 roku. Czy do tego protokołu ktoś z Państwa Radnych wnosi jakieś uwagi, chciałby 

wnieść jakieś uwagi? Nie słyszę. W takim razie przyjmuję, że protokół z posiedzenia ze stycznia został 

przyjęty w przekazanej formie. W punkcie czwartym mamy działalność  placówek przedszkolnych  

w Tychach, dostaliśmy materiał, niemniej jednak proszę o kilka słów komentarza. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Witam wszystkich Państwa. Kilka słów komentarza, no temat dosyć ogólny, mamy obecnie w mieście 

22 przedszkola publiczne w tym w czterech Zespołach Szkolno-Przedszkolnych mamy pięć oddziałów 

przedszkolnych w szkołach podstawowych. Łącznie ten nasze publiczne placówki oferują, w obecnym 

roku, oferują 3 190 miejsc dla dzieci w wieku od 3 do 6 lat. Działalność przedszkoli jest bardzo bogata, 

Państwo to wiecie, mnóstwo rzeczy przedszkola organizują, prowadzonych jest wiele innowacji. 

Ostatnią taką szczególną, na którą chciałam zwrócić uwagę, to jest przystąpienie do 

Międzynarodowego Programu Powszechnej Dwujęzyczności, dwujęzyczne dzieci, gdzie 21 placówek 

do tego programu przystąpiło. Mieliśmy już takie pierwsze wstępne, pierwsze wstępne podsumowanie, 

jak gdyby efektów. Program jest dobrze oceniany przez nauczycieli, przez rodziców, także mamy 

nadzieję, że będziemy mogli go kontynuować i w kolejnych latach szkolnych obejmować kolejne 

roczniki dzieci, bo w tym roku tak ruszyliśmy pilotażowo z grupami dzieci najmłodszych, przeważnie 

były to grupy trzylatków, czasem grupy mieszane. Dużym wyzwaniem dla przedszkoli w ostatnim 

czasie na pewno był czas pandemii, bo trudno sobie, trudno sobie wyobrazić tak zwaną naukę zdalną 

w przedszkolach. Wiadomo, że jest to rzecz zupełnie nierealna. Niemniej jednak tutaj dyrektorzy 

stanęli na wysokości zadania, opracowywanych było dużo materiałów, przesyłanych z rodzicami, 

przesyłanych rodzicom do jakiejś karty pracy, żeby dzieciom tutaj zapełnić jakoś, zapełnić czas  

i realizować po prostu podstawę programową. Myślę, że tak tyle chyba w na prawdę w telegraficznym 

skrócie. Materiał jest krótki, jeżeli państwo jakieś konkretne informacje na temat tej działalności 

przedszkoli mają, to bardzo proszę, postaram się odpowiedzieć. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Pozwolę sobie zadać 

pytanie, w tym sprawozdaniu jest mowa o tym, że kończy się okres, na podstawie którego działają 

przedszkola prowadzone przez podmioty zewnętrzne na zasadach, na zasadach przedszkola 

publicznego. Okres wynikający z ogłoszonego konkursu. Proszę mi powiedzieć, czy są jakieś plany 

albo jaki jest pomysł, ale zanim jeśli, zanim Pani to powie, proszę jeszcze powiedzieć o skali 

ewentualnej, ile dzieci w tych przedszkolach z skierowania po naborach, czyli tych, które w fazie 

rekrutacji nie znalazły miejsca w tych naszych publicznych przedszkolach, zostały skierowane do 

tychże placówek. Oczywiście licząc jakby w tym czteroletnim okresie, czteroletnim czasie, kiedy dzieci 

chodzą tam od trzech lat, trzylatków do sześciolatków. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Znaczy, ja powiem tak, rodzice we wszystkich tych przedszkolach niepublicznych tych wyłonionych  

w trybie konkursu byli poinformowani, że, było im przypomniane, że w tym roku kończy się ten okres 

konkursu, i mieli do wyboru jak gdyby dwie opcje: albo zostają w tym przedszkolu niepublicznym, ale 

już na warunkach określonych przez organ prowadzący to przedszkole, albo zgłaszają, składają do 

nas wniosek o wskazanie miejsca w przedszkolu publicznym. I takich wniosków wpłynęło około 170,  

z czego potwierdzonych zostało nam 150 miejsc, 20 osób złożyło wniosek, ale jakby nie potwierdziło 

tego wskazanego miejsca. W chwili obecnej jesteśmy już na, jesteśmy na końcowym etapie tak 

naprawdę tej pierwszej rekrutacji do przedszkoli publicznych. Myślę, że nie wygląda sytuacja tutaj 

jakoś źle. Mam nadzieję, że uda nam się zapewnić miejsca w przedszkolach publicznych wszystkim 
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dzieciom, których rodzice złożyli wnioski. Także prawdopodobnie nie będzie konieczności ogłaszania 

w tym roku kolejnego konkursu dla placówek niepublicznych. 

Radna Barbara Konieczna 

Nie słychać, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Halo? Chciałem jeszcze poprosić, chciałem jeszcze poprosić ewentualnie o uzupełnienie informacji  

w kontekście dzieci z Ukrainy. Jak na dzień dzisiejszy wygląda, jaka to jest liczba i czy to też na dzień 

dzisiejszy wygląda tak, że prawdopodobnie nie będziemy musieli dodatkowo jakiś awaryjnych działań 

robić, wszystkie osoby chętne znajdą się w naszych placówkach. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Jeśli chodzi o dzieci z Ukrainy, na ten moment na dzisiaj mamy ich przyjętych do przedszkoli 104. Na 

bieżąco są przyjmowane dzięki zmianie przepisów rozporządzenia ministra edukacji mówiącego  

o limicie grupy, tak, do tej pory limity w grupach były, wnosiły 25 dzieci, a teraz możemy przyjmować 

do 28. Daje to nam łącznie w tych oddziałach już istniejących w skali miasta około 170-180 

dodatkowych miejsc, na które możemy te dzieci przejmować. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czy ktoś z Państwa Radnych chciał jeszcze?  

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Grzegorz Kołodziejczyk, proszę o głos. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja mam takie pytanie, mam takie pytanie do Pani Dyrektor, jeżeli będzie tych dzieci więcej z Ukrainy, 

a na to się zanosi, to czy są jakieś informacje z Ministerstwa Edukacji, że będą możliwe tworzone, 

możliwie tworzone, nie wiem, czy nowe grupy, czy jeszcze ta Ilość tych dzieci jeszcze będzie 

zawyżona. Czy w ogóle jest jakiś plan? Czy w ogóle Państwo coś dostaliście? Czy w ogóle są jakieś 

informacje jak to powiedzmy zrobić inaczej. Bo wiemy, że jeżeli chodzi o przedszkolaki, 25 osób  

w grupie, to już jest powiedzmy taka dosyć trudna grupa, ale już teraz 28, i teraz jak my sobie z tym 

poradzimy, jeżeli będziemy musieli tych miejsc zapewnić więcej. Wiemy, jak to się odbywa  

z powiedzmy z Polakami, my tutaj mamy taką sytuację, że jeżeli się nie załapiemy do przedszkola 

publicznego idziemy do prywatnego  albo szukamy opiekunów. Tam wiemy, że sytuacja jest inna i czy 

rząd coś zaproponował? Czy są w ogóle jakieś propozycje? Czy w ogóle ktoś rozmawia o jakimś 

zwiększeniu subwencji oświatowej, bo takiej informacji jak na razie nie mam. Czy mogłaby Pani 

Dyrektor szerzej o tym powiedzieć, co Pani Dyrektor, jakie informacje są z Ministerstwa, jeżeli chodzi 

o tą sytuację?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

No na razie strony Ministerstwa, no to mamy jedynie to zwiększenie limitu dzieci w oddziale 

przedszkolnym, które trochę tych miejsc uwalnia. Jeśli chodzi o tworzenie jakichś nowych oddziałów, 

no to tutaj nasze przedszkole tak naprawdę nie mają już zupełnie warunków lokalowych, bo już chyba 

wszystkie pomieszczenia są wykorzystane. Teraz jeden taki dodatkowy utworzyliśmy w Przedszkolu 

numer 5, taki oddział przedszkolny właśnie stricte dla dzieci uchodźców z Ukrainy, i uczęszcza tam 

kilkanaścioro dzieci. Jest to zaadoptowana taka salka gimnastyczna w Przedszkolu numer 5, numer 

pięć Myślę, że więcej tutaj możliwości lokalowych nie mamy, ale też no trzeba mieć na uwadze to, że 

dla tych dzieci nie ma w Polsce obowiązku, także w miarę wolnych miejsc po prostu, zwłaszcza od 

rodziców, którzy będą chcieli iść do pracy, znajdą pracę, to w miarę tych wolnych miejsc będziemy te 

dzieci obejmować wychowaniem przedszkolnym, ale tutaj jak gdyby nie mamy, nie mamy obowiązku. 
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A jeśli chodzi o subwencję, Pan Radny jeszcze pytał, owszem, są zapowiedzi Ministerstwa, że  

w rozliczeniach miesięcznych ma być naliczana jakaś dodatkowa, zwiększona subwencja na 

wszystkich cudzoziemców,  przy czym no w przedszkolach to ona dotyczy wyłącznie sześciolatków, 

tak, bo bo pozostałe dzieci młodsze, koszty ich utrzymania w przedszkolach no to już jest zadanie 

własne gminy. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk  

Mogę, Panie Przewodniczący?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

No bo mamy teraz sytuację taką jeżeli chodzi o opłatę za hotele, wiemy, że część osób z Ukrainy 

zostało zakwaterowane w hotelach, że była pewna suma, ta suma teraz jest zmniejszona i koszty 

tego, no prawdopodobnie będzie musiała ponieść gmina. Ja uważam, że po prostu te koszty, właśnie 

dlatego o to zapytałem, czy te zwiększone koszty, jeżeli chodzi w ogóle o oświatę, bo tu na razie 

mówimy o przedszkolach, ja nie chcę tutaj po prostu zmieniać, skakać na inny temat, ale mamy też 

dzieci szkolne, a wśród dzieci szkolnych z tego co wiem jest propozycja, no niestety trzeba tworzyć 

oddziały, ponieważ no przy pewnych, przy pewnej pracy wychodzi bardzo dokładnie, że te dzieci 

powinny być razem po prostu ze względu na, na i stres na różne tematy, ale też na znajomość języka. 

Czyli, i tutaj teraz co, no bo tutaj Pani Dyrektor powiedziała, że zwiększamy ilość w oddziałach, to było 

pierwsze i jedyne rozwiązanie, uważam, że niedobre rozwiązanie, bo to jest rozwiązanie, za którym 

systemowo nie idą żadne pieniądze, jest tylko dołożenie pracy. To są tak zwane reformy, które się 

wykonuje kosztem nauczycieli. Takie reformy już były od 2000 roku, gdzie reformę wprowadzono, ale 

scedowano ją w zasadzie na samorządy i w zasadzie na nauczycieli. No i teraz tutaj mamy podobną 

sytuację, że również my tutaj jako nauczyciele będziemy spełniali tą rolę służebną, czyli jakby 

będziemy mieli więcej pracy, a za tym nie pójdą żadna, nie pójdzie żadna gratyfikacja finansowa. 

Dlatego ja pytam o to, bo to są dwie sprawy. Systemowo jedna, że tworzy się oddziały dodatkowe, 

czyli to kosztuje i druga sprawa to teraz czy znowu ktoś nie wpadnie na genialny pomysł i będzie tylko 

dopychał, upychał, zwiększał, chodzi mi po prostu, no nie wiem czy to już jest ten etap, no ale myślę, 

że ten, że trzeba by się nad tym zastanowić, bo no my pięknie też jako społeczeństwo do tego 

podeszliśmy, pomagamy, robimy wiele rzeczy, ale brak mi rozwiązań systemowych, czyli brak mi tego, 

że ja do tego ministra dzwonię tam do Ministerstwa, do Kuratorium, jeżeli jest taka informacja, i oni mi 

odpowiadają, co ja mam zrobić, bo chciałem tylko zauważyć niegrzecznie może, że edukacja to jest 

proces permanentny, to jest proces ciągły, on powinien być kontynuowany tego, co działo się na 

Ukrainie tego, co dzieje się teraz. Być może trzeba tutaj wspomóc te osoby inaczej nauczaniem 

zdalnym, ale też nie wiemy, jak długo tam ten proces zdalny będzie mógł następować, ponieważ nie 

wiemy, gdzie tam bomba spadnie i czy on zostanie przerwany i czy będzie kontynuowany. Czyli 

sytuacja jest taka, powiedzmy trudna, no ja tutaj nie widzę działań systemowych. Ja nie wiem czy Pani 

Dyrektor podziela moje zdanie, a jeżeli podziela to proszę powiedzieć czego by Pani oczekiwała, co 

powinno nastąpić, żeby ta oświata była normalna, i oświata i oczywiście z przedszkolami włącznie, bo 

to, no to jest bardzo trudny temat, gdzieś może trzeba by było monitować, bo wiemy już jak było  

z Polskim Ładem i wiemy jak to wyszło. Wiemy, ile na tym stracimy. To teraz może jeszcze byśmy 

chcieli też wiedzieć, czy będą jakieś pieniądze na to, bo okaże się za chwilę, że to znowu na 

samorządy spadnie jak już i spadło, bo zwiększenie oddziałów i liczby dzieci w oddziałach to jest 

scedowanie wszystkiego na samorząd. Tylko co za tym ma iść? Co by Pani Dyrektor uważała, że co 

powinno za tym pójść? Proszę odpowiedzieć. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję, dziękuję Panu Radnemu za tą analizę. No jak wiemy, żyjemy dzisiaj w takiej rzeczywistości, 

gdzie jest bardzo dużo niewiadomych. Gdybanie, czy będą jakieś propozycje i jakieś rozwiązania 

systemowe ze strony rządu, to chyba nikt z nas nie ma tutaj żadnych informacji. Pani Dyrektor zresztą 

powiedziała, na co dzisiaj możemy liczyć. No sytuacja jest dynamiczna. Ja mimo wszystko wierzę, że 

my jako samorząd i Pani Dyrektor jako prowadząca organ no będziemy próbować reagować w tej 
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sytuacji wielu niewiadomych i bardzo dynamicznej sytuacji. Nie wiem, czy Pani Dyrektor chce tutaj coś 

dodać? 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

No może jeszcze dodam o tych oddziałach przygotowawczych, bo tak też tutaj temat padł. Póki co 

przepisy nasze nie przewidują tworzenia takich oddziałów w przedszkolach, więc w przedszkolach to 

jedyne rozwiązanie to jest właśnie zwiększanie liczebności tych oddziałów i to powiedzmy nie 

generuje jakichś szczególnych kosztów, bo to się nie wiąże z dodatkowym zatrudnieniem nauczycieli. 

Co innego jest w szkołach, w tej chwili już tworzymy dziesiąty z kolei oddział przygotowawczy, 

dziewięć już funkcjonuje, dziesiąty się tworzy, i to już są dość takie no konkretne wymierne koszty bo 

to jest etat nauczycieli dwadzieścia kilka godzin tygodniowo, to jest zatrudnienie pomocy nauczyciela 

władającej językiem ukraińskim, to są dodatkowe godziny pomocy psychologicznej udzielane tym 

uczniom. W zapowiedziach jest, że ta subwencja będzie zwiększona z rezerwy oświatowej  

z subwencji ma coś być, ale ile to jeszcze nigdzie nie zostało powiedziane w jakiej wysokości czy to 

będzie po prostu ta stawka na ucznia, jaka jest w subwencji, czy będzie jakiś inny przelicznik, tego 

jeszcze nie wiemy. Bieżące jakieś takie rozwiązania techniczne, organizacyjne w szkołach to cały 

czas monitorujemy, odbywa się wiele różnych warsztatów, spotkań organizowanych przez Związek 

Miast Polskich. Tam różne uwagi są przekazywane, z kuratorium również staramy się szukać po 

prostu na bieżąco jakichś doraźnych, doraźnych rozwiązań. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Czy jeszcze jakieś pytania w tym punkcie? Bardzo dziękuję. Uważam, że punkt został zrealizowany. 

Informacyjnie chciałem powiedzieć, że od kilkunastu minut jesteśmy w komplecie, to znaczy jest  

z nami Pani Anna Krzystyniak. I przechodzimy do punktu piątego, to jest zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 16/263/15 Rady Miasta Tychy z dnia 26 listopada 2015 

roku w sprawie nadania statutu Samorządowej Instytucji Kultury Miejskiej Bibliotece Publicznej  

w Tychach. W materiale jest uzasadnienie. Czy jest potrzebne wprowadzenie do tego punktu? Nie 

słyszę. W takim razie otwieram dyskusję. Proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Nie widzę zgłoszeń.  

W takim razie przechodzimy do trybu opiniowania. Proszę o wyrażenie swojej opinii, za, przeciw lub 

wstrzymuję się. Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołolsz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Jestem za. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Zrozumiałem, że jest Pani za? Tak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za, tak, oczywiście. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Aleksandra Pabian. Pani Aleksandra Pabian. Czy jest z nami Pani Aleksandra Pabian? Ja jestem 

również za. Jednogłośnie, bez oddanego głosu przez Panią Aleksandrę Pabian. Projekt uchwały 

został pozytywnie zaopiniowany. W punkcie, przechodzimy do punktu szóstego, zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie powołania Rady Muzeum Miejskiego w Tychach. Tutaj również jest  

w materiałach uzasadnienie. Czy jest potrzebne wprowadzenie? Nie słyszę. W takim razie otwieram 

dyskusję. Proszę o zgłaszanie się do dyskusji w tym punkcie. Nie słyszę zgłoszeń. W takim razie... 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz jeszcze jeżeli mogę. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Chciałem zapytać, w jaki sposób członkowie zostali dobrani do tej Rady?  

Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 

Dzień dobry, witam wszystkich. Kryterium doboru, chcieliśmy przede wszystkim w miarę możliwości 

kontynuować skład Rady. Kadencja poprzedniego składu skończyła się w grudniu zeszłego roku i ja 

każdego z członków, ponieważ mamy kontynuację polegającą na tym, że również ja na następną 

kadencję zostałam dyrektorem, więc zapytałam członków Rady do tej pory pracujących dla nas  

o kontynuowanie współpracy. To była bardzo dobra Rada, stabilna, też rozumiejąca nasze obecne 

potrzeby i to grono było i pomocne i szalenie kompetentne. W odpowiedzi na moje pytanie, swoją 

obecność w dalszych pracach Rady potwierdziły następujące osoby: Pan Doktor Habilitowany 

Grzegorz Bębnik, Pan Doktor Habilitowany Maciej Borsa, Pani Profesor Ewa Chojecka, Pan Wojciech 

Czarnota, Pan Jerzy Góra, Pani Doktor Maria Lipok-Bierwiaczonek, czyli pierwsza dyrektor, 

założycielka i pierwsza dyrektorka muzeum, Robert Skitek i Daria Szczepańska. Odmówiły nam ze 
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względu na swoje zawodowe zobowiązania następujące osoby: przede wszystkim Alicja Knast, która 

wtedy kiedy powoływaliśmy ją, czy też, właściwie Państwo kiedy ją powoływaliście do Rady Muzeum, 

była dyrektorką Muzeum Śląskiego. Jej sytuacja zawodowa się zmieniła w ten sposób, że jest teraz 

szefową Galerii Narodowej w Pradze i kontakt z nią i te doroczne spotkania Rady byłyby po prostu 

skomplikowane, a kto wie, czy nie niemożliwe. Z Rady odszedł też Doktor Jacek Siebel Dyrektor 

Muzeum, Muzeum Historii Katowic. I taką decyzję też podjęła Pani Ewa Stachura-Porodzik, która 

jakby wycofuje się już z życia zawodowego i takiej aktywności społecznej, więc czyli jakby poprzednia 

Rada, większość jej członków stanowi trzon tej Rady a doprosiliśmy, doprosiliśmy następujące osoby: 

Pana Adama Kowalskiego, Adam Kowalski jest Dyrektorem istniejącego już od jakiegoś czasu, ale 

jako budynek, i również jakby siedzibę wystawy stałej jest szefem tego nowo otwartego muzeum od 

listopada zeszłego roku. Kolejną osobą, osobę, którą poprosiliśmy to Pan Doktor Jerzy Gorzelik 

historyk sztuki, oraz miejsce Darii Szczepańskiej, która reprezentowała do jakiegoś momentu Zarząd 

Miasta zajął Pan Prezydent Maciej Gramatyka, sama zaś Daria Szczepańska jakby nadal będzie 

pracować dla nas w Radzie reprezentując jakby biznes lokalny, już jakby przechodząc z tej roli bycia 

w samorządzie do prowadzenia jakby działalności gospodarczej, finansowej na terenie Tychów. Takie 

mamy zmiany, czyli tutaj nie ma jakiejś radykalnej zmiany, jeżeli chodzi o członków Rady, tylko próba 

zastąpienia tych, którzy z wielu powodów musieli nas jakby pożegnać, nowymi osobami. I starałam 

się, żeby to były podobne profesje, tak, czyli jakby Dyrektora Muzeum Śląskiego zastąpił Dyrektor 

Muzeum Hutnictwa, Doktora Jacka Siebla, który jest historykiem, zastąpił historyk sztuki Jerzy 

Gorzelik, którego udział w tej Radzie jest dla nas ważny również z tego względu, że rozpoczęliśmy 

taką mam nadzieję długotrwałą współpracę z Instytutem sztuki Uniwersytetu Śląskiego. I studenci 

studiów podyplomowych historii sztuki realizować będą u nas w takim trybie co trzy semestry  swoją 

wystawę dyplomową, czyli dla nas jest to jeszcze dodatkowa korzyść. To tyle, gdybym miała 

uzasadniać. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo dziękuję. Czy jeszcze jakieś pytania, jakaś dyskusja w tym punkcie? Nie słyszę zgłoszeń. 

Poddaję w takim razie pod głosowanie niniejszy projekt uchwały. Proszę tradycyjnie o określenie się 

za, przeciw bądź wstrzymuję się. Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Wstrzymuję się. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Krzysztof Król. 
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Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

…Ktoś ma nie wyłączony telefon i słyszę, nie wyłączony...Dobrze, ja również jestem za. Podaję  

w takim razie wynik. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie przy 1 głosie wstrzymującym. 

Przechodzimy do punktu siódmego, to jest projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały numer 

46/755/18 Rady Miasta Tychy z dnia 22 marca 2018 roku w sprawie ustalenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego prowadzonych przez Miasto Tychy w publicznych 

przedszkolach. Proszę o wprowadzenie. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Tak, Szanowni Państwo, do uchwały obowiązującej w naszych przedszkolach publicznych, gdzie 

ustalamy, Rada Miasta ustala katalog tych tytułów zwolnienia z odpłatności za przedszkole, 

dokładamy po prostu jeden punkt dotyczący dzieci uchodźców z Ukrainy. Do czerwca, jak gdyby będą 

zwolnieni z odpłatności. Później to wejdzie w system MOPS-u, ale do czasu jak wszystko się zadzieje, 

aż wszystkie te osoby uzyskają ten nowy PESEL, zgłoszą się do MOPS-u, MOPS zrobi wywiad, wyda 

decyzję, to na ten okres taki przejściowy do czerwca tutaj proponujemy decyzją Rady Miasta tych 

rodziców zwolnic z odpłatności.  Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Otwieram dyskusję. Chciałem zapytać, bo w materiałach, które dostaliśmy, nie mamy jeszcze 

uzupełnionej tej formatki z osobami opiniującymi. Natomiast projekt uchwały zgodnie z paragrafem  

3 wchodzi w życie z dniem publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego i ma 

zastosowanie od dnia 28 lutego, czyli to jest z datą trochę obowiązywania wcześniejszą. Chciałem 

tylko od strony formalnej dopytać, czy to nie jest jakaś wada tego?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Myślę, że nie, ponieważ no cała specustawa, dająca też dużo różnych tam przywilejów uchodźcom, 

mimo że z marca też ma zastosowanie do wszystkich sytuacji, które zdarzyły się od 24 lutego. My 

tutaj dajemy 28, bo to jest akurat poniedziałek, zakończenie pierwszy dzień po jakby przerwie feryjnej 

w dniach wcześniejszych, od 24 nie mieliśmy ani jednego dziecka z Ukrainy jeszcze w przedszkolach. 

Wiele miast dużych tego typu uchwały teraz właśnie na sesję marcową przygotowywuje no i wszyscy 
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według takiej właśnie konstrukcji. Mam nadzieję, że nadzór prawny wojewody tutaj zaakceptuje takie 

rozwiązanie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czy w tym punkcie jeszcze ktoś z Państwa Radnych chciał zadać pytanie? Poddaję 

pod opiniowanie. Kto z Państwa jest za, przeciw, bądź się wstrzymuje? Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska – Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Krzysztof Król. Pan Radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Radna Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Radny Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

I Pani Radna Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja również jestem za, w takim razie dziękuję za głosowanie. Informuję, że projekt uchwały został 

jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowany. Przechodzimy do punktu ósmego, to jest zaopiniowanie 

projektu uchwały w sprawie utworzenia innej lokalizacji prowadzenia zajęć oddziału 

przygotowawczego. Bardzo proszę również o wprowadzenie. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Tak, tutaj oddział przygotowawczy prowadzony jest, organizowany przez Szkołę Podstawową numer 

36. Tam powstały dwa takie oddziały. No niestety warunki lokalowe szkoły nie pozwoliły, żeby obydwa 

te oddziały pozostały na terenie szkoły przy ulicy de Gaulle'a. Specustawa dała nam taką możliwość, 

że możemy te oddziały organizacyjnie przyporządkowane danej szkole, tu w tym przypadku 36, że 

możemy jakby zlokalizować je w innym miejscu. W tym przypadku jest to SP 19. Na pewno może to 

budzić Państwa wątpliwości, że skoro SP 19 ma warunki lokalowe to dlaczego samo nie utworzyło. 

Niestety przepisy mamy takie, że szkoły artystyczne i sportowe nie mogą tworzyć oddziałów 

przygotowawczych. Stąd ten oddział, mimo że funkcjonuje na terenie SP 19 jest jak gdyby 

organizacyjnie podległe w Szkole Podstawowej numer 36. I tam się uczą dzieci z oddziałów łączonych 

z klas I-III. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję. Proszę o zgłaszanie się do dyskusji. Nie słyszę zgłoszeń. Ja też 

chciałem zapytać, bo to jest troszeczkę inna konstrukcja, uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia  

i nie podlega ogłoszeniu. Natomiast w paragrafie 1, punkcie drugim funkcjonowanie innej lokalizacji 

ustala się na okres od 14 marca, czyli już data wcześniejsza... 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Bo to się faktycznie już jak gdyby zadziało, ten oddział już tam funkcjonuje, jest pozytywna opinia 

Kuratorium Oświaty,  bo to też wymagało pozytywnej opinii kuratora. Także wszystko tutaj jest jak 

najbardziej pozytywnie zaopiniowane. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Rozumiem, według Pani opinii tutaj też nie ma jakiegoś błędu, jakieś wady. Dobrze, poddaję pod 

głosowanie. Proszę o wyrażenie swojej opinii za, przeciw lub wstrzymuję się. Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Radna Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 
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Radna Patrycja Kosowska – Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Pan Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja również jestem za. Dziękuję za głosowanie. Informuję, że projekt niniejszej uchwały został 

pozytywnie zaopiniowany jednogłośnie. Przechodzimy do punktu kolejnego, do punktu dziewiątego, 

sprawy bieżące, wolne wnioski. 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz, proszę głos. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Chciałem zapytać Panią Dyrektor Gnacik o taką rzecz. Chodzi o nauczanie indywidualne. Mam 

pytanie, bo zwrócili się do mnie nauczyciele, czy jest taka możliwość, żeby był zwrot kosztów 

przejazdu samochodem osobowym na takie lekcje indywidualne? Jest teraz taka forma biletowa, ale 

łatwiej jest w niektóre miejsca dojechać samochodem, szybciej to się odbywa i czy taka kilometrówka 

mogłaby być takim właśnie wynagrodzeniem dla nauczycieli w takich sytuacjach?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Przepisy pozwalają na to, wymaga to zawarcia przez pracodawcę z pracownikiem umowy na 

korzystanie z pojazdu prywatnego do celów służbowych, są tam odpowiednie stawki, także 

teoretycznie można z takiej formy skorzystać, no niemniej jednak wyłącznie w ramach środków 

posiadanych w budżecie przez daną placówkę, tutaj jak gdyby nie mamy na to jakiś dodatkowych, 

dodatkowych funduszy. Musiałby po prostu Dyrektor w tym momencie wygospodarować z własnego 

limitu na wydatki rzeczowe. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Czy są jakieś zgłoszenia jeszcze? 

Radny Marek Gołosz 

Jeżeli mogę jeszcze raz. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Proszę bardzo. 

Radny Marek Gołosz 

Czyli oprócz finansów żadnych technicznych tam przeszkód nie ma w tym temacie, tak?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Nie, istnieją takie prawne możliwości, także po prostu pracownik no musiałby się zwrócić do dyrektora 

do swojego pracodawcy o rozważenie możliwości zawarcia takiej umowy, żeby na tej podstawie móc 

dokonywać zwrotu kosztów przejazdu. 

Radny Marek Gołosz 

Pani Dyrektor, a czy pracownik wtedy musi jakieś specjalne uprawnienia, jeżeli chodzi o jakieś testy 

psychologiczne przechodzić?  Czy jest to jakiś warunek, żeby korzystać z takiej formy rozliczenia?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Tutaj nie odpowiem Panu na 100%, były takie wymogi, specjalne badania musiały być wykonywane 

żeby móc właśnie do celów służbowych używać prywatnego samochodu, ale wydaje mi się, że to już 

zostało nieco złagodzone. Ale tu na 100% nie odpowiem jak to na ten moment wygląda, bo wiem, że 

była zmiana w przepisach w tym zakresie. 

Radny Marek Gołosz 

Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję. Czy jakieś pytania jeszcze w tym punkcie? Jakieś wnioski? 

Radny Ali Nurbagandow 

Panie Przewodniczący... Jeśli mogę... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, proszę bardzo. Tak? Rozumiem, że zgłasza się Pan Radny Ali Nurbagandow i Pani 

(niewyraźne). Dobrze. 

Dyrektor Muzeum Miejskiego Aleksandra Matuszczyk 

Dobrze, to ja tylko chciałam nawiązać, ponieważ podczas ostatniego posiedzenia Komisji Kultury 

opiniowaliście Państwo naszą uchwałę dotyczącą zaskarżenia w Wojewódzkim Sądzie 

Administracyjnym statutu, statutu Muzeum Miejskiego. I 3 marca odbyła się rozprawa i ta skarga 

Wojewody została oddalona całkowicie ze względu na brak takich głębokich, merytorycznych 

argumentów. Chciałam wam o tym powiedzieć i pięknie dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Cieszymy się bardzo. Dziękuję za informację. Pan Ali Nurbagandow. 
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Radny Ali Nurbagandow 

Panie Przewodniczący, witam serdecznie ponownie, chciałbym złożyć oficjalny wniosek o utworzenie 

sekcji dla młodzieży powiedzmy uchodźców i ludzi na przykład, którzy nie znają języka polskiego, są  

w trakcie nauczania tego języka, o stworzenie sekcji młodzieżowych sportowych, między innymi 

lekkiej atletyki, żeby zatrudniać na przykład zagranicznych trenerów jak w niektórych polskich 

miastach już takie sytuacje mieli miejsca, żeby ci dzieci z Ukrainy asymilowali się po prostu z ludźmi,  

rzeczywiście naszą młodzieżą w Polsce, nie czuli się odrzuceni, ponieważ no tam naprawdę mamy 

jakiś potencjał, mamy tu sporo trenerów, którzy zostali też postawieni w takiej sytuacji, którzy kochają 

swój zawód i również mamy też sportowców, którzy tam osiągali wyniki, trenowali jakieś tam sporty  

i trzeba by byłoby stworzyć takie warunki tym uchodźcom na jakiś czas przynajmniej, żeby nie czuli się 

po prostu odrzuceni, prawda?  To jest mój oficjalny wniosek. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Będę prosił o to, żeby go sformułować precyzyjnie tak, żebym mógł zapisać i jednocześnie żebym 

mógł taką treść poddać pod głosowanie. Nie wiem, czy Pan Radny jest gotowy?  

Radny Ali Nurbagandow 

Gotowy. Proszę o utworzenie młodzieżowej... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Jeśli mogę prosić tak powoli, ja będę sobie notował, proszę o utworzenie. 

Radny Ali Nurbagandow 

Sekcji sportowych. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Sekcji sportowych. 

Radny Ali Nurbagandow 

Dla ukraińskojęzycznych dzieci i młodzieży. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Tak, młodzieży. 

Radny Ali Nurbagandow 

Które będą połączone również (niewyraźne), połączone no powiedzmy z MOSiR-em, z GKS-em jakby 

to po prostu wyrazić, no bardziej MOSiR, tak. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja notuję, więc prosiłbym o tak bardziej precyzyjnie. Skończyłem: ukraińskojęzyczny dzieci oraz 

młodzieży. 

Radny Ali Nurbagandow 

To by było na tyle, no tak jak mówię, no. 

Radny Marek Gołosz 

Czy można w tym temacie zabrać głos?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, ja czytam jeszcze, gdyby Pan Radny chciał jakby doprecyzować, bo nam tutaj się trochę 

rozjechało. Proszę o utworzenie sekcji sportowych dla ukraińskojęzycznych dzieci oraz... 
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Radny Ali Nurbagandow 

Dzieci i młodzieży dokładnie. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

I młodzieży. Dobrze, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Ja chciałem zaznaczyć, że no te sekcje i różnego rodzaju tam dyscypliny w Tychach są trenowane i ja 

myślę, że chyba nie ma przeszkód w tym, żeby z Ukrainy, dziecko czy młodzież brała udział w tych 

zajęciach. Ja myślę, że dobrym jest takim sposobem, żeby właśnie integrować, żeby polskie drużyny 

miały w swoich zasobach, przepraszam, wyjdź kochana. Żeby mieć w swoich drużynach też właśnie 

kolegów przyjaciół właśnie z Ukrainy i żeby się tutaj odbywał integracja. Ja myślę, że nikt, żaden 

trener nie będzie miał nic przeciwko temu, więc wydaje mi się, że jeżeli jest Dyrektor MOSiR-u, no to 

czy ktoś tutaj z Tyskiego Sportu może się wypowiedzieć na ten temat. Bardzo proszę. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo za głos. Czy w sprawie tego wniosku ktoś z Państwa Radnych?  

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Grzegorz Kołodziejczyk, proszę o głos. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja chciałem tylko jedno zdanie, jeżeli chodzi o to, co mówi tutaj Radny, nie będę tego jakby tutaj 

chciałem tylko dopowiedzieć, że jeżeli byli zawodnicy na przykład piłkarze, to znaleźli oni miejsce   

w KP GKS. Wiem, że taka sytuacja była. Jeżeli to są jakieś inne osoby, które uprawiają inną 

dyscyplinę sportu, mogą to robić oczywiście przy innych klubach sportowych i nie ograniczałbym, tutaj 

na pewno zostałyby te dzieci przyjęte, natomiast tutaj Pan Radny wnosi jak ja to rozumiem  

o zorganizowanie. Czyli trzeba by było teraz podać instytucję, która ma to zorganizować  

i zabezpieczyć na to środki, bo przykładowo, jeżeli scedujemy to na przykład na MOSiR, no to MOSiR 

ma swoje sekcje może to zrobić w ramach sekcji. I tutaj bym Pana Radnego prosił, żeby tak 

sformułować ten wniosek, żeby młodzieży po prostu umożliwić, żeby dać szansę, a nie żeby 

zorganizować w taki sposób, który za sobą pociągnie skutki finansowe. No bo trzeba by było teraz 

zapytać, czy mamy na to środki. To jest tak jak powiedziała Pani Dyrektor, że jeżeli ktoś chce gdzieś 

korzystać z czegoś, to musi to zrobić w ramach z własnych środków, przykładowo szkoła, i tak samo 

będzie z innymi instytucjami, ponieważ my już jesteśmy po budżecie, no i trzeba by na to było po 

prostu zagospodarować jakieś środki. Z tego, co ja się orientuję, to mogę podać za PZPN-em, taka 

najświeższa informacja, że około 750 Ukraińców piłkarzy znalazło miejsce w różnych klubach 

sportowych i z tego co wiem, żadne kluby sportowe, żadne sekcje nie robią problemu z uczestnictwem 

obywateli ukraińskich w tych zajęciach. Chyba, że Pan Radny mówi o czymś, o czym nie wiemy i prosi 

o zorganizowanie czegoś, ale to tak jak powiedziałem, czy nie lepiej byłoby no złożyć wniosek,  żeby 

umożliwiać, żeby wspierać, niż żeby organizować. I teraz trzeba by było wskazać, wskazać ten po 

prostu, tak jak Pan Radny mówił, czy to ma być MOSiR, czy to ma być jakaś inna instytucja. Ja 

rozumiem to też tak, jak to jest w tej chwili w szkołach, że w szkołach zostało to tak zaproponowane, 

że Minister zwiększył ilość dzieci w oddziale. Czy to jest dobre, czy to jest złe nie będę z tym 

polemizował, pewnie dobre, być może nie zawsze się to sprawdza, bo jak mówią już osoby, które się 

na tym bardzo dobrze znają, lepiej jest, jeżeli te dziecko, te dzieci w pierwszych tych okresach są 

raczej razem i są uczone języka polskiego i tak dalej, i tak dalej. No nie wszystkie się dobrze integrują, 

no to też jest, to są sprawy bardzo osobiste. Każdy z nich ma inny bagaż doświadczeń, każdy jest 

inny. Kto jest nauczycielem, wie o czym ja mówię. Natomiast tutaj bym się nad tym chciał zastanowić, 

bo no Państwo będziecie głosować, no ale trzeba by było jakieś środki na to znaleźć i wskazać 

instytucję. Ja bym proponował chyba tak nie robić. nie wiem. Ja nie głosuję tutaj tylko tak 
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podpowiadam, że chyba to będzie ciężko zorganizować, bo to są tak, tutaj Pan Radny powiedział, no 

są trenerzy i tak dalej, ale ci trenerzy pewnie również mogą się do tego klubu jakby zwrócić. Ja nie 

wierzę w to, że jeżeli jest sekcja Lekkoatletyczna w Tychach, jest trener, który mówi w języku polskim  

i ukraińskim, będzie chciał prowadzić zajęcia to nie miałby takiej możliwości. Myślę, że to w tym 

kierunku powinno iść, że powinniśmy ułatwić, a nie szukać jakiegoś osobnego tworu, tak mi się tylko 

wydaje. Ale to ja tak powiedziałem, no dziś tam słucham tego, co Państwo mówicie i widzę, że to żeby 

to zorganizować no to trzeba by było chyba tak do tego podejść, ale to Państwo głosujecie i no tak 

tylko podpowiadam. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czy w punkcie, czy w temacie wniosku złożonego... 

Radna Barbara Konieczna 

Jeśli można, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pani Przewodnicząca. 

Radna Barbara Konieczna 

Ja bym chciała prosić Pana Alego o doprecyzowanie tego wniosku, bo jeśli chodzi o jakby 

uzupełnienie w ramach istniejących klubów czy sekcji, to myślę, że jak najbardziej. Natomiast wszyscy 

wiemy, że za chwilę możemy mieć kłopoty finansowe. I jednak tak jak powiedział tutaj przed 

chwileczką Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk, żeby stworzyć nowe sekcje musi być na to 

organizator, miejsce i pieniądze. I czy my w tym momencie mamy na to środki finansowe?  

Radny Marek Gołosz 

Mogę jeszcze prosić o głos, Marek Gołosz. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Ja myślę, że finanse są ważne jeżeli chodzi o tworzenie nowych jakiś tam sekcji. Ale najważniejsze 

jest to, żeby ci goście, ci młodzi ludzie się integrowali z Polakami i z polskimi zawodnikami. I tu ja 

myślę, że wcielenie ich do drużyny polskiej jeden czy czy tam dwóch czy kilku zawodników to tylko 

będzie na plus dla tej drużyny i dla jakiejś przyszłości, bo powiedzmy sobie szczerze, że część tych 

ludzi zostanie, a muszą się integrować, muszą się uczyć języka, a stworzenie takiej grupy, która by 

tylko była dla powiedzmy zawodników z Ukrainy, no to nie działałoby to tak jak powinno. Wydaje mi 

się, że i lepiej, żeby się integrowali w grupach mieszanych razem, tutaj właśnie z polskimi 

zawodnikami, a tworzenie takiej grupy to by tylko, nie wiem, no nie wiem, no trudno mi powiedzieć, ale 

wydaje mi się, że nie ma problemu z tym, żeby przyjąć zawodników do różnych dyscyplin i trenować 

się w ramach właśnie MOSM-u, czy tam MOSiR-u, czy po prostu w różnych innych klubach na 

przykład piłkarskich, prawda?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję. 

Radny Ali Nurbagandow 

Czy mogę prosić o głos? 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

 Bardzo proszę. 
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Radny Ali Nurbagandow 

Oczywiście dobrze powiedzieli Koledzy Radni. W tym momencie przyjmuję te słowa jak najbardziej  

i chciałem doprecyzować ten wniosek. Stworzenie sekcji lub uzupełnienie tych sekcji, które istnieją  

o pomoc powiedzmy trenerską, ukraińskojęzyczną, tak bym tu chciał sprecyzować ten wniosek. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, to spróbujmy go przelać na papier. Na treść tego wniosku. Pan Radny mógłby? 

Radny Ali Nurbagandow  

Tak jak powiedziałam, stworzenie sekcji  lub uzupełnienia istniejących sekcji. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

 To myślę, że tak, proszę o, nie wiem, rozważenie utworzenia uzupełnienia, czy o utworzenie, 

uzupełnienie, nie wiem. (niewyraźne) 

Radny Ali Nurbagandow  

Uzupełnienie istniejących sekcji o pomoc trenerów ukraińskojęzycznych. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Proszę o utworzenie lub uzupełnienie. 

Radna Barbara Konieczna 

W ramach istniejących, tak, w ramach istniejących. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Sekcji sportowych, rozumiem.  

Radny Ali Nurbagandow 

Oczywiście.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

To nie o utworzenie, tylko o uzupełnienie w ramach istniejących sportowych. 

Radny Ali Nurbagandow 

Uzupełnienie, dokładnie, sekcji. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Kadry trenerskiej,  

Radny Ali Nurbagandow 

Trenerskiej ukraińskojęzycznej. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ukraińskojęzycznej.  

Radny Ali Nurbagandow 

Tak jest.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 
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Dobrze. Odczytam, proszę o uzupełnienie w ramach istniejących sekcji sportowych, o uzupełnienie  

w ramach istniejących sekcji sportowych o kadrę trenerską ukraińskojęzyczną. 

Radny Ali Nurbagandow 

Tak, ponieważ jest dużo wartościowych ludzi, którzy przyjechali, chcieliby trenować, pomagać nawet 

społecznie. W tym momencie, tak mówimy, faktycznie no za chwilkę może być kryzys, że faktycznie, 

no nie będzie tych pieniędzy. No i w tym momencie trzeba asymilować, zgadzam się z Kolegami 

Radnymi, Koleżankami, że trzeba naszych sportowców oczywiście z ukraińskimi asymilować razem, 

żeby stworzyli naprawdę świetne warunki jedni dla drugich do trenowania. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, dziękuję. Ja bym chciał jeszcze, jeśli mogę w dyskusji zabrać głos, chciałbym, jeśli jest ktoś, 

kto mógłby mi odpowiedzieć na pytanie, jak dzisiaj wyglądają sekcje i czy one są ograniczone 

ilościowo, mówię o sportowcach, o zawodnikach. Czy rzeczywiście nie będzie problemem przyjęcia 

kilku, kilkunastu nowych zawodników właśnie z Ukrainy? I czy rzeczywiście to jest jakby proces 

naturalny uzupełniania składu osobowego w tych sekcjach? Czy jednak są jakieś przeszkody innego 

typu. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Mogę prosić o głos?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie wiem, czy ktoś... 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Mogę prosić o głos? Grzegorz Kołodziejczyk, odpowiem Panu na jedno pytanie, jeżeli chodzi o GKS 

Tychy, na przykład, o który tam Pan Radny prosił. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja rozumiem, że Pan... 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Mogę odpowiedzieć, odpowiem Panu bardzo chętnie. Nie ma, nie ma żadnych przeciwwskazań, jeżeli 

chodzi o gry zespołowe, jeżeli chodzi o gry, szczególnie czy o lekką atletykę o wszystkie sporty, gdzie 

nie ogranicza nas hala. Jeżeli ogranicza nas hala, to możemy mieć problem, ale z tego co wiem, no 

nie są to aż tak liczne sekcje, czy to jest siatkówka, czy koszykówka, czy piłka nożna, czy piłka 

ręczna, bo takowa w Tychach też jest, jest tego bardzo dużo i takich ograniczeń de facto nie ma, 

jedynie tak jak powiedziałem Panu, ilość na halach i grup młodzieżowych, gdzie też trenera 

obowiązują limity, ale na dzień dzisiejszy nie ma takich tematów, to jest, liczba dzieci jest tak, 

powiedzmy uprawiająca ten sport jest, no nie aż tak wielka i tutaj bym nie toczył aż takich kopii, no po 

prostu to trzeba tak może złożyć, może to jest trochę niefortunne, ale no trzeba by im po prostu to 

ułatwić. Natomiast problemu tutaj nie ma. No kto Panu odpowie na to pytanie, Pan Dyrektor Staniczek 

powie Panu to samo, bo to nie jest problem żeby do, bo jest 5 000 piłkarzy w Tychach, jest tych 

drużyn setki, nie ma problemu, żeby te dzieci przyszły trenować, a w innych dyscyplinach jest to 

samo,  chyba, że ma Pan hokeistów, no też ich chętnie przyjmiemy, szczególnie z Ukrainy. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, dziękuję za głos ekspercki. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Bardzo proszę, Panie Przewodniczący. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Czy w punkcie wniosku jeszcze jakaś dyskusja?  

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Jeśli ja mogłabym jeszcze tylko słówko dodać. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pani Dyrektor. 

Dyrektor Miejskiego Centrum Oświaty Dorota Gnacik 

Jeśli chodzi o hokeistów, to mamy już w 36 szkole czterech hokeistów z Ukrainy, którzy na Ukrainie 

trenowali. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Super. Dziękuję bardzo. 

Radna Barbara Konieczna 

Jeśli można jeszcze, Panie Przewodniczący, jeszcze słóweczko. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pani Przewodnicząca Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Ja myślę, że jeśli uzupełniamy oddziały przedszkoli, czy też uzupełniamy oddziały w szkołach  

i dokoptowujemy po czworo czy też pięcioro dzieci, a w niektórych klasach nawet i więcej, to myślę, że 

też nie będzie problemów jeżeli tych sportowców dokoptujemy do danych sekcji, które już istnieją,  

a też oczywiście ważny temat, jeśli chodzi o trenerów. Jeżeli takie osoby przebywają tu w naszym 

mieście, to myślę, że jak najbardziej powinniśmy ich tutaj przyjąć i zatrudnić. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

I to będzie wiązało się przypuszczam, być może z jakimiś kosztami. Być może, być może. Dobrze, 

dziękuję bardzo. Poddaję pod głosowanie wniosek następującej treści: Wniosek Radnego Pana Alego 

Nurbagandowa, proszę o uzupełnienie w ramach istniejących sekcji sportowych kadry trenerskiej 

ukraińskojęzyczną. I zapytam Państwa Radnych tradycyjnie po kolei. Pan Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Edyta Danielczyk. 

Radna Edyta Danielczyk 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Barbara Konieczna. 

Radna Barbara Konieczna 

Jestem za. 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Patrycja Kosowska-Pawłowicz. 

Radna Patrycja Kosowska - Pawłowicz 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Anna Krzystyniak. 

Radna Anna Krzystyniak 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pan Ali Nurbagandow. 

Radny Ali Nurbagandow 

Jestem za, dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Pani Aleksandra Pabian. 

Radna Aleksandra Pabian 

Jestem za. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja również jestem za. Jednogłośnie pozytywnie  wniosek został przyjęty. Dziękuję bardzo. Dalej 

jesteśmy w punkcie sprawy bieżące, wolne wnioski. Czy ktoś z Państwa Radnych jeszcze w tym 

punkcie chciał zabrać głos?  

Radny Krzysztof Król 

Tak, ja, Krzysztof Król. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Krzysztof Król. 

Radny Krzysztof Król 

Techniczna sprawa, bo próbowałem się włączyć i napisałem na czacie, że proszę o głos, bo chciałem 

się włączyć do poprzedniej dyskusji przed głosowaniem i czy taka forma pisania na czacie, że proszę 

o głos, czy to tak trzeba przebijać i machać i krzyczeć, że chce się zabrać głos? Jaka forma jest 

dopuszczalna?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

To już rozumiem na koniec dzisiejszej, bardzo proszę o zgłaszanie się, ja tutaj klikam pomiędzy 

ekranami, nie zawsze na bieżąco  mogę to zauważyć. 
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Radny Krzysztof Król 

To ja tylko powiem, chciałem powiedzieć swoje zdanie na temat co już było, przedmówczynie mówili 

moi wszyscy, zgadzam się z nimi, nie chciałbym, żeby było dzielone grupy na ukraińskie i polskie  

i najfajniej jakby to szło wszystko zrobić nie naruszając budżetu obecnego miasta, tak. Myślę, że 

mamy na tyle infrastrukturę zrobioną, że dodanie 10% jak gdyby uczestników tych wszystkich 

dyscyplin nie zaburzy wszystkiego, tak, według mnie, po gospodarsku. To chciałem właśnie, żeby 

wybrzmiało w moim poprzednim zgłoszeniu. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Odnośnie technicznej strony zgłaszania się mam nadzieję, że dzisiejsza Komisja jest 

ostatnią Komisją może już w tej kadencji prowadzoną w trybie online, za moment będziemy mogli po 

prostu w tradycyjny sposób spotkać się wspólnie na sali, mam taką nadzieję, ale gdyby jednak nie, to 

tak jak powiedziałem, preferuję... 

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz jeszcze proszę o głos. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Marek Gołosz. 

Radny Marek Gołosz 

Chciałem zapytać, czy mamy tutaj z nami, na tym spotkaniu naszym kogoś, jakieś przedstawiciela  

z Tyskiego Sportu?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Nie umiem odpowiedzieć na to pytanie, natomiast Tyski Sport nie bierze udziału w posiedzeniach 

Komisji. Nie przypominam sobie, raczej Dyrektor Staniczek i MOSiR, jeśli chodzi o reprezentowanie 

dziedziny sportowej. 

Radny Marek Gołosz 

A Wiceprezydenta mamy, tak, Pana Macieja Gramatykę, tak?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, jeśli mogę prosić o sformułowanie ewentualnie pytania, na pewno znajdzie się... 

Radny Marek Gołosz 

Tak, tak, już kontynuuję. No mam taki trudny temat z moralnego punktu widzenia, jeżeli chodzi  

o właśnie zawodników hokeistów naszych GKS-u Tychy. Chodzi konkretnie o zawodników z Federacji 

Rosyjskiej i chciałem się zapytać, czy było jakieś oficjalne ze strony właśnie tych zawodników 

potępienie wojny na Ukrainie i tej agresji całej. Czy padło takie oświadczenie od naszych 

zawodników? Czy ktoś o tym słyszał, czy wie?  

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja słyszałem, można prosić o głos?  

Radny Krzysztof Król 

Ja też proszę o głos, bo to jest żenujące, naprawdę. 
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Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja mogę prosić o głos, byłem pierwszy. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Można prosić o głos?  

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, Pan Radny Grzegorz Kołodziejczyk. 

Radny Grzegorz Kołodziejczyk 

Ja się chciałem zapytać Pana Marka Gołosza, czy wie, jaka jest sytuacja w Rosji w tej chwili? To ja 

Panu Markowi powiem, jeżeli Pan Marek nie wie. Każda osoba, która chociaż słowem złym wypowie 

się na temat pana Putina i jego reżimu to jest 15 lat łagru. Zawodnicy, którzy są w Polsce, ja nie będę 

tego oceniał, czy oni powinni, czy nie powinni grać, ale gdyby cokolwiek powiedzieli na ten temat to 

oni po powrocie idą na 15 lat do łagru, a oni tam mają również rodziny. To jest jedna sprawa. I to bym, 

o to jest temat tak zwany jak to się mówi prawny pana Putina. Natomiast z drugiej strony ci ludzie 

przyjechali do nas grać bardzo dawno temu. Oni nie przyjechali w czasie wojny, tylko oni przyjechali 

wcześniej, mają legalne kontrakty i teraz pada pytanie czy my również mamy się zachowywać jak pan 

Putin i mamy kategoriować ludzi, niszczyć ich, dlatego, że pochodzą z danego kraju?  To jest bardzo 

duży dylemat i nie wolno chyba takich rzeczy robić. To jest moje zdanie. A ja nie zatrudniam 

hokeistów, tylko zatrudnia tych hokeistów, nie wiem, Tyski Sport, Tyski Sport podpisał umowy  

i kontrakty, i dlatego to chyba nie jest pytanie tutaj do Radnych i do Przewodniczącego, jak i również, 

również nie do Prezydenta, bo to jednak tych kontraktów Pan Prezydent nie podpisuje, to jest spółka 

prawa handlowego,  i na pewno były takie rozmowy prowadzone. To jeszcze raz powiem, że jeżeli by 

ktokolwiek z tych ludzi się wypowiedział, to ma 15 lat łagru. To tylko tyle chciałem powiedzieć. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

To myślę bardzo istotny aspekt tej sytuacji. Czy Pan, czy to satysfakcjonuje ta odpowiedź, czy jakby... 

Radny Krzysztof Król 

Ja jeszcze, Panie Przewodniczący. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Bardzo proszę, bardzo proszę. 

Radny Krzysztof Król 

Bardzo dziękuję Radnemu Kołodziejczykowi, bo był szybszy i te same sprawy chciałem jak gdyby 

podnieść i o to samo zapytać Radnego Gołosza, żeby się wypowiedział jak, czy by tam też chciał na 

15 lat do więzienia iść. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dobrze, myślę, że to nie jest kwestia dyskusji kto by co wolał. Nie wiem, czy jakby ta dyskusja i ten 

wątek satysfakcjonuje Pana Radnego, czy... 

Radny Marek Gołosz 

Jeżeli mogę, jeżeli mogę? Zadałem pytanie... 
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Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Ja nie widzę, ja nie widzę na zdjęciach, więc przypuszczam, że Pan Radny Marek Gołosz, tak?  

Marek Gołosz,  

Radny Marek Gołosz 

Marek Gołosz. Ja zadałem pytanie, czy padła taka, takie potępienie, jeżeli chodzi o tą wojnę, bo 

przykładem innych klubów takie oczekiwania w Polskiej Lidze Hokeja były i wiem, że na przykład  

w stosunku do zawodników Polonii Bytom to rozwiązano, postawiono takie zobowiązanie, zawodnicy 

nie spełnili tego zobowiązania i rozwiązano z nimi kontrakty. Wiem, że też z tego co czytałem  

w Internecie, że niektórzy zawodnicy sprzeciwili się wojnie z Ukrainą i potępili. Więc, a jeżeli chodzi  

o sytuację w Rosji, to chciałbym powiedzieć o sytuacji, jeżeli ktoś nie wie na Ukrainie, tam lecą bomby 

i rozrywają dzieci,  z Rosji lecą i Rosjanie zaatakowali Ukrainę i te dzieci i matki i wszyscy uciekają, 

więc sytuacja wiemy jaka jest trudna, więc oczekiwanie potępienia agresji na inny kraj, na dzieci, na 

matki, na starszych ludzi, wydaje mi się, że, jestem przekonany o tym, kluby, które to zrobiły  

w Polskiej Lidze Hokeja uważam, że zachowały się jak trzeba. Musimy wszelkimi sposobami wpływać 

na agresję, na Rosję, która atakuje niewinnych ludzi, Bogu ducha winnych tylko dlatego, że chcą być 

niepodległym, niezawisłym krajem. Nikomu krzywdy nie robią. I wydaje mi się, że każda rodzaj sankcji, 

każdy rodzaj interwencji w rządy rosyjskie wpłyną prędzej czy później, a pozostawienie tego tematu 

tak sobie, i że nie oczekujemy tutaj od Rosjan, żeby wpływali na swoich, swoje władze, pana 

"Putinka", i żeby się wycofały z tej wojny i nie zabijały, nie mordowały niewinnych ludzi, uważam, że to 

jest niestosowne. Ja otwierając składy drużyn GKS-u Tychy widzę, że przy zawodnikach są flagi małe 

rosyjskie. Apeluję o natychmiastowe ściągnięcie tych flag. Nie życzę sobie, żeby były flagi na profilach 

tutaj tych zawodników i oczekuję, że takie potępienie wojny ze strony tych zawodników będzie. Bo 

słyszę od, mieszkańców także takie opinie,  że sobie tego nie życzą, żeby tak to wyglądało. Dziękuję. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Pytanie było, czy jest ktoś z obecnych, kto mógłby odpowiedzieć na to pytanie? Ja 

nie chciałbym, żebyśmy wchodzili tutaj w dyskusję wybiegającą poza obszar kompetencji Komisji. Czy 

jest ktoś, kto w tej sprawie mógłby odpowiedzieć, czy mamy, nie ma na pewno Tyskiego Sportu, bo go 

nie bywa, nie bywa z nami. 

Radny Krzysztof Król 

Mogę odpowiedzieć coś Radnemu Gołoszowi (niewyraźne) Panie Przewodniczący, żeby też mam 

takie oczekiwania, żeby ktoś na tych nieszczęściach tych ludzi, bo to ugrupowanie Pana Gołosza 

słynie z tego (niewyraźne) kapitał polityczny. I proszę sobie to zapamiętać, że na czyim nieszczęściu 

nie zbuduje Pan nigdy swojej polityki i chwały w tym mieście. Jestem zbulwersowany takim 

podejściem i też reprezentuję jawnych mieszkańców, którzy chcą, żeby ci hokeiści w Tychach zostali  

i grali dla miasta. I proszę Bytomia nie porównywać do Tychów, dobrze? Dziękuję bardzo. 

Radny Marek Gołosz  

Jeżeli mogę ad vocem tylko jeszcze Panie Przewodniczący... 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Przepraszam, przepraszam, przepraszam, pytanie było, czy ktoś w sprawie precyzyjnego Pana 

pytania może odpowiedzieć. Ja rozumiem, że nie ma tutaj osoby, która by mogła odpowiedzieć. Ja 

bym zostawił, niestety, bo możemy przejść do dyskusji na temat... 

Radny Marek Gołosz 

Jedno tylko zdanie, Panie Przewodniczący, proszę. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Jedno zdanie, proszę. 
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Radny Marek Gołosz 

Ja nie powiedziałem, że mają ci ludzie nie grać. Ja oczekuję potępienia wojny i agresji na niewinnych 

ludzi i rozerwania małych dzieci, i matek, i ojców, i bombardowania tych wszystkich ludzi niewinnych, 

tylko tego, potępienia oczekuję. Myślę, że tego powinniśmy oczekiwać skoro jesteśmy płatnikami tutaj 

tej drużyny Tyskiego Sportu, my mieszkańcy Tychów. Myślę, że wielu się ze mną zgodzi. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Czarnota 

Dziękuję bardzo. Czy w punkcie sprawy bieżące, wolne wnioski jakiś inny temat jeszcze ktoś chciał 

poruszyć? Dobrnęliśmy do końca porządku obrad. Bardzo dziękuję Państwu Radnym. Dziękuję 

również Panu Prezydentowi, wszystkim dyrektorom, naczelnikom, wszystkim gościom. Zamykam 

posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. Dziękuję bardzo, do zobaczenia. Dziękuję, do widzenia. 
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